
专项训练四：写　作
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一、范文展示。

(一) 看图作文。右图为Lily的家，注意：三楼为
Lily的卧室及书房。假如你就是Lily，请你介绍   

一下自己的家。

要求：1. 以My Home为题。

2. 不允许出现自己的真实姓名。

3. 描述要符合图片特征，语句要正确、通顺。

	范文：


My Home


I'm Lily. I want to show you my home. There is a living room and a kitchen on the first floor. We often watch TV in the living room. My mother cooks great food in the kitchen. On the second floor, there is the bathroom and my mother and father's bedroom. Their bedroom is big. My bedroom is on the third floor. It's small. My study is near my bedroom. It's small but nice. Do you like my home? 
	译文：

我的家


我是莉莉。我想带你参观我家。一楼有一间客厅和一间厨房。我们经常在客厅里看电视。我妈妈在厨房为我们烹饪美食。二楼有一间卫生间还有我父母的卧室。他们的卧室很大。我的卧室在三楼，它很小。我的书房挨着我的卧室。它虽然小但很棒。你喜欢我的家吗？



(二) 请使用always(总是), often, sometimes, never(从来也不)来介绍一下自己的日常生活习惯，比如你上学的交通方式等。

要求：1. 语句连贯，表达正确，书写工整。

2. 不少于8句话。

3. 以My Day为题目。

	范文：


My Day


I always go to school from Monday to Friday. I often get up at 6:30. I often go to school at 7:15. I always go to school by bus. I never walk to school. We always have four classes in the morning and two in the afternoon. We have Chinese, maths, English, science…at school. I often go home at 4:30 in the afternoon. I sometimes play with my friend after school. I'm happy every day. 

	译文：

我的一天


我总是从周一至周五去上学。我经常在6:30起床。我经常在7:15去上学。我总是乘公共汽车上学。我从来没有走着去上学。我们总是上午上四节课，下午上两节课。在学校我们上语文、数学、英语、科学……我经常在下午4:30回家。有时候我会在放学后和朋友一起玩。我每天都很开心。





 (三) 请以My Favourite Season为题，写一篇短文。

要求：1. 语句连贯，表达正确，书写工整。

2. 不少于8个句子。

3. 内容要包括天气、景物、活动等。
	范文：


My Favourite Season


Spring is the first season in a year. I like spring. In spring, the weather gets warm. I take off my winter clothes. I put on my sweater, trousers. The trees have new leaves. The flowers bloom. They are beautiful. I like to play with my friends in the park. We run. We fly kites. Sometimes, we play football. It's fun to play together. We feel happy. Spring is my favourite season. 

	译文：

我最喜欢的季节


春天是一年中第一个季节。我喜欢春天。春天时，天气变暖和了。我脱掉冬装，穿上毛衣、长裤。树木长出新叶。花朵绽放，非常漂亮。我喜欢和朋友在公园里玩。我们跑，我们放风筝。有时候我们踢足球。一起玩真有趣。我们感到很开心。春天是我最喜欢的季节。


 (四) 请以My Favourite Holiday为题，来介绍一个节日。

要求：1. 内容要包括日期、人们经常做的活动等。

2. 不少于60个单词。

3. 语句要正确、规范、通顺。
	范文：


My Favourite Holiday

There are many holidays in a year. My favourite is Christmas. Christmas is a Western holiday. It's very special. Because we can see Christmas trees, lights and Santa. Santa is a merry man in red clothes. Children say he brings toys for Christmas. On Christmas, Western people don't go to work, and children don't go to school. They put up a Christmas tree. They give gifts to each other. They sing special songs at Christmas. It's on December 25th. I like Christmas. 

	译文：

我最喜欢的节日

一年中有很多节日。我最喜欢圣诞节。圣诞节是一个西方节日。它很特别。因为我们可以看到圣诞树、彩灯还有圣诞老人。圣诞老人是一个穿着红衣服的快乐的人。孩子们说他为圣诞节带来玩具。在圣诞节，西方的人们不上班，孩子们也不上学。他们装饰圣诞树，互赠礼物。他们在圣诞节唱特殊的歌曲。圣诞节在十二月二十五日。我喜欢圣诞节。





二、写作训练。
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(一) 请认真观察右图，为图中的房间写一篇介绍。

要求：1. 以房间名字为题，如My Bedroom。

2. 根据图片内容展开合理想象，不少
于8句话。

3. 语句要正确、通顺。

________________

_____________________________________________________________________

_____________________________________________________________________

_____________________________________________________________________

_____________________________________________________________________

_____________________________________________________________________

_____________________________________________________________________

_____________________________________________________________________

(二) 请你根据以下图表，以Amy's Week为题，介绍Amy一周的日常生活。

要求：1. 使用always, often, sometimes, never等词语。

2. 信息准确，表达正确、通畅。

3. 不少8句话。
	Mon.
	Tues.
	Wed.
	Thur.
	Fri.
	Sat.
	Sun.

	Dance
	Music
	Dance
	Basketball
	Dance
	Dance
	Dance

	Music
	Dance
	Music
	Dance
	Music
	Computer game
	Music

	Movie
	Computer
game
	Computer
game
	Movie
	Movie
	Movie
	Movie


Amy's Week

_____________________________________________________________________

_____________________________________________________________________

_____________________________________________________________________

_____________________________________________________________________

_____________________________________________________________________

_____________________________________________________________________

(三) 寒假 (winter holiday) 是很多人最喜欢的一个假期。你喜欢寒假吗？你准备在即将到来的寒假里做些什么呢？请给你的好朋友写一封信，说一说。

要求：1. 注意书信的格式和时态。

2. 语句通顺，书写工整。正文不得少于8句话。

3. 你的名字叫Li Hong。

Dear Lisa,
_____________________________________________________________________

_____________________________________________________________________

_____________________________________________________________________

_____________________________________________________________________

_____________________________________________________________________

_____________________________________________________________________

_____________________________________________________________________

(四) 请以Seasons为题，简要介绍一下四季。

要求：1. 要包含天气情况和活动。

2. 语句通顺，书写工整。

3. 不少于60个单词。

Seasons

_____________________________________________________________________

_____________________________________________________________________

_____________________________________________________________________

_____________________________________________________________________

_____________________________________________________________________

_____________________________________________________________________

(五) 仔细观察图片，猜一猜Li Hua最喜欢的传统节日是什么。假定你就是Li Hua，写一写在这个节日里会做的事情。

要求：1. 请以这个节日的名称作为作文的题目。

2. 语句正确、连贯、通畅。

3. 不得少于8句话。
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________________ 

_____________________________________________________________________

_____________________________________________________________________

_____________________________________________________________________

_____________________________________________________________________

_____________________________________________________________________

_____________________________________________________________________

专项训练四：写　作

参考范文

(一)

My Bedroom

This is my bedroom. It's small but nice. There is a bed, a desk, a table and a chair in it. My books and pencil box are on the desk. I always do my homework there. My football is under the chair. The clock is on the table. There is a picture on the wall. It's nice. I like my bedroom. 

(二)                           Amy's Week

Amy is a happy girl. She likes music and dancing. She always dances. She often listens to music. And she often sees a film. She sometimes plays computer games. Sometimes she plays basketball with her friends. She can't play football. She never plays football. Do you want to teach her?

(三)

Dear Lisa,
How are you? The winter holiday is coming. I like it very much. I don't go to school during the winter holiday. And the Spring Festival is in the winter holiday. This winter holiday I'm going to my grandfather's house. I'm going to see films with my mother and my friends. I'm going to read some good books. And I'm going to get ready for the Spring Festival. What will you do this winter holiday? Please write me soon. 

Your friend,
Li Hong

(四)                          Seasons

There are four seasons in a year. They are spring, summer, autumn and winter. It's warm and rainy in spring. We can see new leaves and flowers. We like to plant trees. In summer, it's hot and sunny. We are afraid of the big, hot sun. We go swimming. We eat ice cream. The weather is cool in autumn. The leaves are red and yellow. We like to fly a kite. Winter is very cold. There is ice and snow. We skate. We make snowmen. 

(五)                      Mid­Autumn Festival

Hello, I'm Li Hua. My favourite holiday is Mid­Autumn Festival. It is a Chinese festival. It's in autumn. On Mid­Autumn Festival, we can watch the moon. It's very big and round. We can listen to the story about Chang'e. We make moon cakes and eat them. They are delicious. My family get together and have a big dinner. I like Mid­Autumn Festival very much. 

